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Referat: Ulla Pedersen
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Deltagere Peter Knudsen, Jørn Præstegaard, Ole Suurland, Rene Pedersen, Poul  Graversen ,
Jørgen Randa

Afbud

                                     

1 Status på udvalget efter første års virke:

Ole Suurland: Protester: Der har ikke været flere protester end normalt. Der er normalt 
mellem 4-8 protester om året og i 2024 var der kun 1. Forhåbentlig er det fordi dommere
på dagen er bedre til at tage dialogen med det samme.

WEB: Når der sendes materiale til web-master ønskes at det kan være opdateret på max 
14 dage.

Dommerprøve: Fint forløb selvom der kun var en til prøve.

DcH Vesthimmerland havde ordnet alt, så dagen forløb fint, med gode arealer og fin for-
plejning.

Dommerseminar: Ole havde overtaget dette forløb pga afbud. Weekenden forløb godt 
rent tidsmæssigt, næste gang skal der præciseres hvor mange video´s mv således at 
dagen ikke planlægges alt for stramt.

Rene: Udvalget skal gennemgå hvilke video-/dommersedler mv inden vi aftaler, hvad og 
hvor mange der skal bruges.

Der har en videre været lidt misforståelser ift dommerseminars overnatning, ikke noget 
der ikke kunne løses.

Ulla Pedersen: Budget er lavet for 25-26 og det sendes med rundt til udvalget.

Hvis et medlem af udvalget, inviteres til Kredsgeneralforsamling, dækkes denne kørsel af 
DPU

Poul Graversen: Orienteringerne er gennemgået og enkelte ændringer er foretaget, mest



et spørgsmål om ordvalg.

Jørn Præstegaard: E-turnering – der har været meget arbejde omkring at få organiseret 
konkurrence i alle kredse. Jørn har lavet et forslag til hvordan dette skal foregå.

Holdningen er fra Udvalget, at en Kreds ikke kan afslå at holde E-turnering.

Jørgen har bragt op til debat, om fælles økonomiske rammer for afholdelse af turnering i 
den enkelte kreds.

DM: alle har kun rosende ord til arealer, konkurrence opsætning, forhold for stadeplad-
ser og forplejning.

Jørn har haft møde til Middelfart omkring DM 2026.

Alt materiale er sendt ind ift afholdelse.

Peter: DM, jeg var glad for at Ole havde en skabelon, der kunne overtages, da der var 
mange opgaver.

Vi skal være mere på forkant med overnatnings-skabelon, så vi er obs på ændringer.

Generelt: Vi fortsætter med de planlagte opgaver for hvert medlem.

I DPU åbner vi mailen mindst en gang pr uge.

2 DcH program:

- Orientering nr. 39 vedr. oprykningsregler mv. , er de tidssvarende ?
Regler skal ændres i programmet, således at det følger håndbogen
Dispensation fra C-klassen, skal ændres fra 10 år til 5 år.
Nyhedsbrev udsendes angående konkurrenceåret ændret fra 1.10 til 14 
dage før DM – så sæson 2026 skal starte 1.oktober 2025.

- Kridtmarkering på spor:
Nyhedsbrev udsendes at ikke alle spor skal markeres med kridt, hvis en 
enkelt sporlægger ønsker dette på et spor.

- Program ændring 
- Ullas forslag sendes ud til udvalget. Ulla laver samlet præsentation til godken-

delse i Udvalget, inden det sendes til Kredse og lægges på Facebook-side
- Forslag om Åben klasse – Ole sender materiale til videre diskussion.
- Efteruddannelse af Kredsinstruktører:

En opgave der tidligere har lagt i UDD og er nu blevet pålagt DPU, vi har 
indeværende hverken resurser eller økonomi eller til at varetage dette. 
Vi har videregivet til HB, kontakt som tager det op på næste møde i HB.



3 Eliteturneringen:

- Opdatering i 2025 er der kun 12 deltagere.
- Kreds 5 har på vegne af kredsformændene, ønsket at der er en faste datoer på 

den udmeldte kalender, 2 år frem. Vi har sendt et oplæg og afventer tilbage-
melding fra Kredsformændene.

               DPU er i tvivl om at en fast dato er fordrende for lettere at finde lokalforeninger
              der vil afholde E-turnering.

- Forslag om ændring af pris for E-turnering, sendes til HB til godkendelse.
- Forslag til en stramning ift hvis en kreds ikke kan afholde den afdeling af E-turne-

ring de er pålagt, skal denne afholde udgifter til Dommere, Hjælpere, Sporlægge-
re figuranter samt der tillægges et gebyr på Kr.1000,- til den klub i anden kreds 
der afholder konkurrencen.

4 Dommer:

- DPU godkender at kreds 1 foretager en prøveordning på online uddannelse, 
hvorefter vi vil foretage en evaluering om det skal være en ordning, der kan ske i 
fremtiden.

- Jubilarer: 40 år Jan Nielsen Kreds 2
-                   25 år Sanne Boye Kreds 3

               Dommerprøven 2025: Svendborg har sagt ja til at afholde den 4.10.25
              Da der kun er 3 aspiranter, har vi besluttet af afholdes prøven på en dag.

5 Orienteringerne:

 Poul fremlægger hvilke ændringer der er lavet i

Grundorientering nr 30, 31, 32, 33, 35, 38

DM Orienteringer: nr 71, 72 og 73 gennemgås og der er enkelte ændringer og dette sen-
des til sekretariatet

6 Nyt fra HB:

Der er udvalgte udvalg der er blevet bedt om at spare i 25 budgettet.

7 EVT:

Årsplan: gennemgås


